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Zhrnutie správy zo zasadnutia

   Predsedá Pekka Pesonen.

 

Rozpočet EÚ, prechodné obdobie a SPP 2020+

Aktuálne informácie o aktuálnom stave rokovaní v Rade a v Parlamentea.

Generálny sekretár pripomenul dosiahnutú dohodu o budúcom rozpočte EÚ v celkovej výške
1,8243 biliónov eur v cenách roku 2018. Pre SPP však ide o pokles finančných prostriedkov oproti
súčasnosti. Návrh rozpočtu je teraz predmetom debát v Parlamente, Copa a Cogeca podporujú jeho
rýchle prijatie.

Takisto je potrebné, aby nariadenie o prechodnom období bolo prijaté do konca októbra, aby
nedošlo k prerušeniu SPP. Akonáhle bude vyrokovaný rozpočet, finančné údaje budú pripojené
k nariadeniu o prechodnom období. V Parlamente teraz poslanci rokujú o harmonograme využitia
finančných prostriedkov fondu obnovy, z ktorého má byť uvoľnených 7,5 mld. eur na II. pilier SPP.
Europoslanec Paolo de Castro (S&D) navrhuje, aby tretina fondu bola využitá v roku 2021, zvyšok v
roku 2022. Podľa informácií sekretariátu, podpredseda Komisie F. Timmermans navrhuje
rozdelenie 50 %.

Hlasovanie pléna o SPP by v Parlamente malo prebehnúť v týždni od 19. 10. 2020, konečný termín
predkladania pozmeňovacích návrhov je 14. 10. 2020. Sekretariát vypracoval dokument
o najzásadnejších témach a priebežne rokuje so zástupcami európskych inštitúcií a politických
frakcií.

Výmena názorov a príprava lobbistických akciía.

 IT vyjadrilo obavy z priebehu reformy SPP v Parlamente, kde má prebehnúť plénum v týždni od 19.
10. Podľa nich nie je jasné ďalšie možné využitie nevyčerpaných prostriedkov pre ekoschémy,
témou je i zastropovanie platieb. DE sa ohľadom alokácie finančnej obálky I. piliera na ekoschémy
prikláňa k harmonizovanému prístupu v celej EÚ. Podporujú aj pozíciu Copa a Cogeca
k problematike ochrany názvov mäsa a mäsových výrobkov.

BE reprezentant označil za kľúčovú požiadavku silnej definície skutočného poľnohospodára. Čo sa
týka alokácie rozpočtu na ekoschémy, navrhujú radšej stanovenie maximálneho percenta než
minimálneho.

HR má najväčšie obavy z návrhu na vyčlenenie časti rozpočtu na ekoschémy a z návrhu GAEC 9 –
zníženie využitia poľnohospodárskej pôdy. Zložitá je aj definícia aktívneho poľnohospodára, jej
aplikácia v HR spôsobí mnohým poľnohospodárom problém s platbami.

Reprezentant CZ upozornil na obrovské množstvo pozmeňovacích návrhov k správam SPP a na
skutočnosť, že bolo zrušené rokovanie tieňových spravodajcov. Vyzval k opatrnému prístupu a ku
kontaktovaniu svojich europoslancov. Mnoho europoslancov nemá totiž žiadne informácie, o čom
budú o 2 týždne hlasovať. Ak sa teraz nevyvinie aktivita, hrozí, že environmentálne organizácie
dosiahnu prijatie ekologicky veľmi ambicióznej pozície Parlamentu. Preto poprosil všetky
organizácie o maximálnu súčinnosť a lobbistickú aktivitu.



 

Rôzne

Sekretariát informoval o odchode Kateřiny Vrublovej na sekretariát RENEW pre výbor COMAGRI. 
Ďalej informoval, že RO zaplatilo členský príspevok a o tom, že voľby predsedníctiev pracovných
skupín budú musieť prebehnúť elektronicky.

 

 


